

Rada Gminy w Orońsku

Protokół Nr XXXIV/2020

XXXIV sesja w dniu 17 listopada 2020

1. Otwarcie obrad sesji.

Obrady XXXIV sesji nadzwyczajnej Rady Gminy w Orońsku otworzył 17 listopada 2020r. o godz. 13:05 Przewodniczący Rady Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Pana Wójta Henryka Nosowskiego, Panią Skarbnik Dianę Czubak, Pana Sekretarza Dariusza Tomczyka oraz Kierownika Referatu RGK Pana Piotra Grełę

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

1. Renata Bączek
2. Karol Białas
3. Małgorzata Burek
4. Maria Deja
5. Maria Gajewska
6. Wiesława Kaczyńska
7. Mariusz Mirecki
8. Sylwester Różycki
9. Adam Stańczyk
10. Ewelina Suligowska
11. Katarzyna Taras
12. Monika Wiecheć
13. Mariusz Wojcieszak
14. Artur Zasada
15. Bogdan Zdon

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał p. Martę Regulską.

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma wnioski, bądź uwagi do przedstawionego porządku obrad. Następnie poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie zatwierdzenia porządku obrad.

Głosowano w sprawie:

Zatwierdzenie porządku obrad..

Wyniki głosowania

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon.

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXXIV sesji został przyjęty.

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2036,

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu Panią Skarbnik.

Pani Skarbnik omówiła uzasadnienie do projektu uchwały.

Pani Burek zapytała, czemu zostają przeniesione środki z termomodernizacji świetlicy w Zaborowiu na zamontowanie pieca w przedszkolu w Krogulczy Suchej, skoro nie zrealizowano wniosku Komisji Budżetowej, dotyczącego podpisania wieloletniej umowy, a nie na okres 3 lat.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że została zgłoszona awaryjność starego pieca w przedszkolu i należy go wymienić. Jeśli chodzi o montaż placu zabaw logicznym jest dokończenie pewnych spraw, stąd ten wniosek. Państwo ocenicie, czy jest zasadny.

Pan Wójt dodał, że umowa z OSP w Krogulczy Suchej w sprawie dzierżawy budynku będzie obowiązywała do 2022 roku. Ze względu na covid mamy pewne opóźnienia. Przyrzekam, że na następną sesję przedstawię Państwu podpisaną umowę.

Pan Zdon przedstawił stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej i Spraw Socjalnych w sprawie przedmiotowego projektu uchwały, która była opiniowana na posiedzeniu w dniu 13 listopada 2020 r. Wspomniął o problemach związanych z przebudową ul. Szkolnej oraz ul. Wesolej. Powiedział, że skoro projekt był wadliwy to projektant powinien ponieść konsekwencje. Zamiast tego płacimy wykonawcy za dodatkowe prace.

Pan Sekretarz odpowiedział, że chodnik przy budynku OSP w Orońsku nie został uwzględniony w projekcie, ponieważ były założenia, że wykorzystamy część kostki, która zostanie zdemontowana. Projektant sugerował także, aby tak głęboko nie ingerować w podbudowę, która została wykonana. Trzeba wejść z obniżeniem progu oraz posadzki w pomieszczeniu. To są roboty dodatkowe, które są wycenione na podstawie całego zadania ul. Szkolnej.

Pan Grela dodał, że wszystkie zmiany dokonywane przy robotach muszą być zaakceptowane przez projektanta. Aby dać gwarancję na tę drogę wykonawca przedłożył kosztorys zgodnie z cenami, według wyliczeń do przetargu na prace, które według niego są niezbędne, aby wykonać tą drogę należycie i udzielić na nią gwarancji. Wszystkie zmiany musi zaakceptować projektant. Na chwilę obecną chcemy zabezpieczyć 60 000 zł, ale nie wiemy ostatecznie, czy będzie to taka kwota, czy niższa. Szukamy rozwiązań i badamy przedmiot sprawy zgodnie z procedurami.

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia uchwały.

Głosowano w sprawie:

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2036 wraz z autopoprawką.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Małgorzata Burek , Mariusz Mirecki

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XXXIV/162/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2036 została przyjęta wraz z autopoprawką została przyjęta.

b) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 Gminy Orońsko,

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu Panią Skarbnik.

Pani Skarbnik zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały, następnie powiedziała, że zmiany zostały wprowadzone analogicznie do WPF.

Głosowano w sprawie:

zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 Gminy Orońsko wraz z autopoprawką..

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Małgorzata Burek

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XXXIV/163/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 Gminy Orońsko wraz z autopoprawką została przyjęta.

c) ustanowienia nowego pomnika przyrody

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu Pana Piotra Grełę.

Pan Greła odpowiedział, że na wniosek Nadleśnictwa Radom ustanawia się nowy pomnik przyrody pod nazwą „Leśniczy Piotr”.

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.

Głosowano w sprawie:

ustanowienia nowego pomnika przyrody.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Małgorzata Burek

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XXXIV/164/2020 w sprawie ustanowienia nowego pomnika przyrody została przyjęta.

d) zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa uznanego za pomnik przyrody

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu Pana Piotra Grełę.

Pan Greła odpowiedział, że w tym przypadku mamy sytuację odwrotną. Doszło do uszkodzenia drzewa pn. „Dąb Czwartak” i musimy wszcząć procedurę, która znieś z niego status pomnika przyrody, aby móc go usunąć. Zgodnie z opinią w tym momencie zagraża bezpieczeństwu.

Głosowano w sprawie:

zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa uznanego za pomnik przyrody.

Wyniki głosowania

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XXXIV/165/2020 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa uznanego za pomnik przyrody została przyjęta.

e) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu Pana Grełę.

Pan Grela wyjaśnił, że ze względu na konieczność ustabilizowania finansów gminy, szczególnie w zakresie zamknięcia roku budżetowego, wprowadza się zmianę terminu płatności ostatniej raty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Od tej pory opłaty za ostatni kwartał należy dokonać do dnia 15 grudnia.

Pan Zdon zapytał, czy do systemu Q-Net odpowiadającego za gospodarowanie odpadami, został wprowadzony moduł *multicash*, czyli płatności masowe.

Pan Grela odpowiedział, że jeszcze nie. Wynegocjowana została oferta. Trwają konsultację, aby dołączyć do tego jeszcze płatność za wodę.

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.

Głosowano w sprawie:

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Wyniki głosowania

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XXXIV/166/2020 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi została przyjęta.

f) utworzenia ośrodka wsparcia Klubu "Senior+" na terenie Gminy Orońsko.

Projekt uchwały przedstawił Pan Sekretarz. Powiedział, że gmina pozyskała znaczne środki na utworzenie Klubu „Senior+”, który będzie znajdował się w budynku świetlicy w Orońsku. Program jest całkowicie darmowy dla seniorów. Będziemy starać się pozyskać środki na jego funkcjonowanie.

Pani Deja powiedziała, że sama jest członkiem takiego stowarzyszenia i wie, że są potrzebne. Zapytała, czy utworzenie takiego klubu nie będzie generowało dodatkowych kosztów spowodowanych zatrudnieniem nowych osób.

Pan Sekretarz wyjaśnił, że każda działalność generuje koszty. W tym wypadku 80% to środki zewnętrzne zarówno na etapie inwestycji, jak dalszym funkcjonowaniu. Z uwagi na zapotrzebowanie i ciągle pytania seniorów nie możemy postąpić inaczej. Klub Seniora będzie w strukturach GOPS-u. Mamy na tą chwilę Panią, która jest zatrudniona poprzez Urząd Pracy, posiada odpowiednie kwalifikacje i wykształcenie w tym kierunku. Na ten moment nie przewidujemy kolejnej osoby do zatrudnienia.

Przewodniczący Rady zapytał, jaki jest okres ochronny tego działania.

Pan Sekretarz odpowiedział, że to okres 3 lat.

Przewodniczący Rady wspomniał o projekcie biblioteki, która miałaby się znajdować w miejscu świetlicy. Rozumiem, że przez ten okres nie będziemy się starać o pozyskanie środków na realizację tego projektu.

Pan Sekretarz wyjaśnił, że biorąc pod uwagę priorytety i potrzeby naszej gminy, wybierając pomiędzy biblioteką, a kanalizacją wybrałbym kanalizację.

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.

Głosowano w sprawie:

utworzenia ośrodka wsparcia Klubu "Senior+" na terenie Gminy Orońsko..

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Katarzyna Taras

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XXXIV/167/2020 w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu "Senior+" na terenie Gminy Orońsko została przyjęta.

4. Wolne wnioski.

Pan Zdon zapytał dlaczego nie przeprowadzono jeszcze postępowania przetargowego na odbiór odpadów komunalnych. Jeśli pierwszy przetarg się nie uda z różnych względów będziemy mieć

jeszcze czas na przeprowadzenie kolejnego do końca roku. Później będzie problem, aby umowa z nowym wykonawcą była podpisana od 1 stycznia. Nie wiemy także, jaka to będzie kwota i czy nie będzie problemu z wysokością opłaty za odpady. Pani Skarbnik nas jeszcze nie informowała, że prawdopodobnie w tym roku braknie pieniędzy na gospodarkę odpadami, co wiąże się z podniesieniem stawki. Zapytał także, kiedy zostanie wykonane ogrodzenie placu zabaw w Bąkowie.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że informowała na posiedzeniu komisji, że pieniędzy będzie brakować. Nie pamięta jaka to dokładnie kwota. Na następną sesję lub komisję przedstawi dane.

Pan Grela dodał, że przetarg jest na ukończeniu. Jeżeli chodzi o ogrodzenie placu zabaw w Bąkowie, to na ten moment, chcę wykonać to jeszcze w tym roku. Materiały na pewno zostaną zakupione. Zobaczmy, czy uda się go zamontować, ponieważ mamy problemy kadrowe, a prac jest bardzo dużo.

Pani Suligowska wspomniała, że na ostatniej Komisji Budżetowej Pan Wójt informował, że oddział przedszkolny z ul. Brandta mógłby zostać przeniesiony do PSP w Orońsku. Czy ten pomysł był już konsultowany.

Pan Wójt odpowiedział, że były rozmowy na ten temat. Jeżeli GKS „Oronka” potrzebuje tego lokalu, to zostanie dla nich udostępniony. Wiąże się to jednak z tym, że będą mogły pojawić się trudności związane z utrzymaniem tego budynku. Pojawił się pomysł, aby przenieść przedszkole do budynku szkoły, ponieważ dysponuje największą liczbą lokali. Jednak wymaga głębokiej analizy.

Pani Suligowska odpowiedziała, że można by było przenieść ten oddział do Krogulczy. Zapytała, czy wiemy, jakie środki finansowe będą potrzebne, aby doprowadzić do użyteczności drugą część budynku.

Pan Wójt odpowiedział, że to zadanie trzeba będzie zrealizować z własnych środków. Łazienki są przystosowywane do dzieci w tym wieku. Koszt remontu tego budynku będzie bardzo duży.

Pan Zdon powiedział, że było by wskazane, aby doprowadzić kwestie użyczenia budynku OSP dla gminy, gmina ewentualnie mogłaby część udostępnić stowarzyszeniu. Radni na pewno pozwolą na zabezpieczenie środków na utworzenia tam przedszkola z prawdziwego zdarzenia.

Pan Wójt odpowiedział, że umowa taka zostanie zawarta. Cieszy mnie dobra wola przeznaczenia środków, ale zostanie wybrany najbardziej ekonomiczny wariant.

Przewodniczący Rady odpowiedział, że na jednej z Komisji Budżetowej przeprowadzona była wizja lokalna przedszkola w Krogulczy Suchej. Na ścianach i posadzce jest wszechobecna

pleśń. Nakłady finansowe będą dość spore. Ponawiam pytanie Pani Suligowskiej, jakie będą koszty remontu niższej kondygnacji budynku w Krogulczy.

Pan Wójt odpowiedział, że nie była jeszcze przeprowadzona analiza finansowa i nie jest w stanie podać kwot. Remont wymaga sporo nakładów, przede wszystkim trzeba wyrównać poziom.

Pani Gajewska zapytała, czy metraż tych pomieszczeń spełnia wymogi dla utworzenia przedszkola.

Pan Wójt odpowiedział, że tak ponieważ taka działalność już była tam prowadzona przez stowarzyszenie.

Pani Gajewska zapytała, na jakim etapie jest przebudowa drogi w Wałsnowie w kierunku wiaduktu, niedługo upływa termin wykonania.

Pan Greła odpowiedział, że w dniu dzisiejszym rozpoczęły się prace. Firma wykona ten odcinek bardzo szybko.

Pan Mirecki zadał pytanie, na jakim etapie jest rozgraniczenie drogi tzw. „łącznika” w Tomaszowie. Poprosił o udostępnienie zapytania cenowego na montaż urządzeń placu zabaw w Tomaszowie i w Krogulczy, celem porównania. Wspomniał o wodzie, która zbiera się przy skrzyżowaniu w Tomaszowie. Zapytał, kto jest winny zaniedbań przy przebudowie ul. Szkolnej i ul. Wesołej, w rezultacie, czego musieliśmy dołożyć do zadania dodatkowe pieniądze.

Pan Greła odpowiedział, że jedno z urządzeń placu zabaw w Tomaszowie można będzie już zamontować. Niestety drugie jest uszkodzone i nie spełnia wymogów. Wykonawca, który ma uprawnienia do przeglądów nie dopuszcza go do montażu. Konkretnych kwot jeszcze nie podam. W Tomaszowie będzie to kilkaset złotych, należy jeszcze doliczyć mapę do celów projektowych. Do zamontowania placu zabaw w Krogulczy zbierane są jeszcze oferty. Może to wykonać firma, która jest producentem urządzeń, bądź na ich warunkach inna firma, która może okazać się tańsza.

Podczas prac, które były przeprowadzane jesienią, po ściągnięciu warstwy kruszywa, okazało się że na tym skrzyżowaniu wykonany jest język, który należy sfrezować, albo wypełnić destruktem i zamknąć warstwami gysu z emulsją asfaltową. Zgromadzono dokumentację fotograficzną. Wykonawca już o tym wie. Dokona wyceny i może uda się to zrobić jeszcze w tym roku. Jeśli nie zostanie wykonane wiosną.

W kwestii dróg w Orońsku, zabezpieczamy pewną pulę środków, na której można było się oprzeć ze względu na przedstawioną ofertę. Teraz trwają działania, które pozwolą ustalić

wysokość, zasadność oraz efektywność już przeprowadzonych prac, gdzie będzie wiadomo, czy wykonawca, czy projektant zawinił.

Jeśli chodzi o rozgraniczenie, czekamy na mapę z powiatu. Po jej otrzymaniu zostanie wszczęta procedura.

Pan Mirecki zapytał, czy gmina dokupi brakujące urządzenia do placu, które zostały zniszczone.

Pan Greła odpowiedział, że nie udało się na razie powiększyć tej działki. Cena, którą podał właściciel przekroczyła środki z funduszu sołectkiego. Działka, która jest ogrodzona jest zbyt mała, żeby dokładać urządzeń. Te dwa, które były do tej pory trzeba nanieść na mapę i zgłosić do powiatu. Myśląc o rozbudowie placu zabaw, trzeba najpierw powiększyć ten teren i pomyśleć nad jego zamknięciem, aby był udostępniany tylko dla dzieci.

Pan Mirecki dodał, że urządzenia nie zostały zniszczone przez mieszkańców, ale przez firmę, która remontowała przedszkole. Skoro je zniszczyli powinni odkupić.

Pani Skarbnik powiedziała, że nie trafiła do niej jeszcze uchwała zebrania wiejskiego w sprawie wydatkowania kwoty 6 000 zł, za największą frekwencję w wyborach prezydenckich. Może to ten czas, aby zmobilizować mieszkańców i podjąć uchwałę. Część można przeznaczyć na uzupełnienie urządzeń placu zabaw.

Przewodniczący Rady zapytał, na jakim etapie jest realizacja zadania – przebudowa ul. Osiedlowej.

Pan Wójt odpowiedział, że są problemy własnościowe. Jest pomysł, aby uregulować je specustawą i złożyć wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych lub innego dostępnego programu.

Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Wójt zwrócił się do mieszkańców, aby nieodpłatnie przekazali część nieruchomości, które wchodzą w pas drogowy.

Pan Wójt odpowiedział, że nie było takiego zapytania. Jedna z właścicielek, na pewno nie przekaze nieodpłatnie. Jeżeli odszkodowania były wypłacane na ul. Szkolnej należy przyjąć takie same działania.

Przewodniczący Rady odpowiedział, że część mieszkańców chce przekazać nieodpłatnie.

Pan Wójt odpowiedział, że zwrócimy się do mieszkańców z prośbą o uregulowanie spraw własnościowych.

Przewodniczący Rady powiedział, że trzeba to uczynić niezwłocznie, ponieważ wszystkie procedury będą trwałe i nie zdążymy złożyć wniosku. Dodał, że otrzymał informację od osób, które mieszkają przy ulicy łączącej ul. Osiedlową i ul. Dworską, że pisemnie do Urzędu Gminy

zadeklarowali chęć oddania bezpłatnie części działek pod drogę. Na jakim etapie jest to zadanie?

Pan Wójt odpowiedział, że była taka wola współwłaścicieli drogi. Niestety wniosek nie spotkał się z akceptacją wcześniejszej rady. Rozumiem, że ponownie wystąpią z takim wnioskiem i podejmiemy decyzję.

Przewodniczący Rady powiedział, że wniosek został złożony w okresie kadencji obecnej rady. Nie spotkałem się z zapytaniem, czy wyrażamy chęć przejęcia.

Pan Wójt stwierdził, że nie wie nic o przedmiotowym wniosku. Dodał, że ta sytuacja mogła mieć miejsce, kiedy był na dłuższym zwolnieniu chorobowym.

Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z deklaracją Pana Sekretarza w sprawie kolektora do kanalizacji, może powstać kolizja, bo nieruchomości prywatne wchodzą w pas drogowy. Dopóki mieszkańcy chcą przekazać bezpłatnie części swoich działek to trzeba to wykorzystać. Wspomniał także, że wjazd do OSP nie został uwzględniony w projekcie. Nawiązał do informacji, jakie uzyskał od mieszkańców i stwierdził, że strażacy nie wyrażają zgody na przeniesienie poczty do strażnicy. Zapytał skąd wziął się ten pomysł, jakie są jego powody i kto jest jego inicjatorem.

Pan Sekretarz odpowiedział, że były prowadzone takie rozmowy. Po pierwsze to pomieszczenie, w którym znajduje się ta placówka było by nam potrzebne np. jako biuro rady. Radni mogliby tam pełnić swoje dyżury, przy COVID-19 jest to jak najbardziej wskazane. Po drugie przykre jest, że strażacy nie zapytali wprost. Pomieszczenie, które jest w straży jest za małe na tego typu placówkę, a także niekoniecznie mogą decydować o tym budynku, ponieważ nie należy do nich. Na dzień dzisiejszy i najbliższy czas poczta nie zostanie nigdzie przeniesiona. Nie mamy innego obiektu, który spełniałby te wymogi.

Pan Zdon wspomniał, że właściciele działek znajdujących się pomiędzy ul. Osiedlową a ul. Dworską zwracali się również bezpośrednio do niego. Przejmowanie takich działek, było zakresem obowiązków mojej poprzedniej pracy. Jeśli Kierownik wyraża zgodę prześlę materiały i pomogę przeprowadzić całą procedurę.

Pan Wójt odpowiedział, że dziękuje za chęć pomocy. Prosimy Pana Radnego o przekazanie materiałów. Zostanie podjęta uchwała.

Pani Gajewska zapytała, czy wiadomo, kiedy w naszej gminie będzie gaz ziemny.

Pan Sekretarz odpowiedział, że firma, która chce się umiejscowić w Krogulczy musi zacząć budowę inwestycji. Dopóki nic nie robią, nic nie będzie się działo w tym temacie. Najpierw firma zbuduje zbiorniki, później w planach jest dalsza infrastruktura. Następnie poinformował, o przykrym incydencie, jaki miał miejsce w Krogulczy Mokrej. Została uszkodzona figura

Świętego Jana. Ktoś brzeszczotem odciął drewnianą rękę tej figury. Prosimy mieszkańców, jeśli ktoś posiada, jakieś informacje o przekazanie ich do urzędu. Musimy odnaleźć sprawcę. Kapliczka wpisana jest w Gminną Ewidencję Zabytków. W przyszłości trzeba będzie dokonać rekonstrukcji figury.

5. Zamknięcie obrad

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki, zamknął obrady XXXIV Sesji Rady Gminy w Orońsku.

Na tym obrady zakończono o godzinie 14.54.

Protokołowała


Marta Regulska

Przewodniczący Rada Gminy


Sylwester Różycki

Nagranie z XXXIV Sesji Rady Gminy w Orońsku dostępne pod adresem: <http://www.bip.oronsko.pl/>
w zakładce: *nagrania z sesji*.